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Fredensborg Erhvervsråd 

Erhvervsrådsmøde  

Den 19. juni 2024 kl. 18.00-21.00 

Stortrommen, Egevangen 3B, 2980 Kokkedal 

 

Deltagere 

1. John Hemming, formand  

2. Tommy Eriksen, næstformand  

3. Aage Andersen 

4. Jan Martin Hansen 

5. Ole Møller Jeppesen 

6. Hans Nissen 

7. Annette Sørensen 

8. Charlotte Blou Sand 

9. Bjarne Rasmussen 

10. Peter Tom Petersen 

11. Malene Holm / Christian Schubert 

12. Thomas Lykke Pedersen 

13. Lars Simonsen 

14. Lars Søndergaard 

 

Afbud 

1. Claus Geleff 

2. Tony Lystberg 

3. Thomas Jürgensen 

4. Per Thye Rasmussen 

5. Tina Steinbrenner 

6. Flemming Troelsen 

Referat 

1. Godkendelse af dagsorden 

Beslutning 

Godkendt 

 

2. Godkendelse af referat fra mødet den 13. marts 2024 

Beslutning 

Godkendt 

 

3. Præsentation og drøftelse af forslag til visioner, temaer og effektmål 

Der blev fremlagt oplæg til erhvervsrådets målsætning og arbejdsform. 

Oplægget er udarbejdet af den arbejdsgruppe, som blev nedsat af 

erhvervsrådet på mødet den 13. marts 2024. Formålet med 
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arbejdsgruppen var at udarbejde forslag til visioner, effektmål og 

temaer for møderne. Arbejdsgruppen består af Charlotte Blou Sand, 

Tina Steinbrenner og Peter Tom-Petersen. 

Følgende pointer fra oplægget fremhæves:  

• At rådet når bredere ud til baglandet med information fra møderne 

og inspiration og anbefalinger. Møderne sætter rammen for at 

skabe dialog i erhvervslivet i kommunen, som det kan ske på gå-

hjem-møderne. 

• At møderne afvikles efter en drejebog, hvor der på møderne bliver 

afsat tid til inddragelse af rådet, dialog og evaluering af 

temamøderne og til opsamling til inspiration og anbefalinger, som 

kan deles med baglandet. 

• At rådets medlemmer på skift holder oplæg om fx deres 

organisation, virksomhed, projekter eller andet. 

• At temaerne for kommende møder er uddannelse og 

lærling/elevpladser, turisme og detailhandel, grøn omstilling, 

erhvervsfremme og erhvervsarealer. 

• At der på årsmødet fremlægges en årsrapport bl.a. med status på 

målsætninger. 

Bilag: Referat Arbejdsgruppemøde vedr. Fredensborg Erhvervsråd 

vedhæftes. 

 

Beslutning 

Rådet drøftede oplægget til rådets arbejde og målsætning, som skal 

danne afsæt for rådets arbejdsform, målsætning og tematik for 

møderne og aftalte at følge forslagene.  

Det blev aftalt, at det kommende erhvervsrådsmøde omhandler liv i 

bymidterne herunder erhvervsfremme og turisme. 

 

4. Evaluering af gå-hjem-mødet om Grønt Byggeri 

Information om mødet 

• Målgruppe – byggebranchen, håndværkere og rådgivere, arkitekter 

mm. 

• Invitationen var sendt til over 400 virksomheder i bygge- og 

rådgivningsbranchen og opfølgende mail til mere end 100 af 

virksomhederne med mere end 2 ansatte. Invitationen blev delt 

med erhvervsrådet, som kunne videre sende til baglandet og 

netværk.  

• Mødet blev annonceret på Facebook på Fredensborg erhverv og 

Synergia og på fredensborg.dk.  
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• Formålet med mødet var at orientere om kommende krav til 

nedrivning og byggeri og skabe inspiration til at arbejde med den 

grønne omstilling. 

• Programmet var sammensat med en case fra Woodhub – 6 etages 

kontorbyggeri i Odense og oplæg om information og krav vedr. 

emnet grønt byggeri og nedrivning. Desuden var der afsat tid til 

dialog mellem deltagerne.  

• Forventningerne: Mere end 30 deltagere. At deltagerne blev 

informeret om regler og krav og inspireret til at dele viden og gode 

eksempler med hinanden. 

 

Mødet blev aflyst på grund af få tilmeldinger. 

 

Beslutning 

Rådet evaluerede tilslutningen og kommenterede interessen for gå-

hjem-møder og det valgte tema.  

Der blev givet en opfordring til at genbesøge teamet om grønt byggeri 

og nedrivning og til, at vurdere om mødestart kl. 16.00 er for tidligt. 

Der lød desuden en opfordring til at invitere en fokuseret målgruppe fx 

30-40 virksomheder.  

Der blev givet en opfordring til at inddrage organisationer som 

Erhvervshuset, Dansk Erhverv og Dansk Byggeri i planlægningen af gå-

hjem-møder.  

I formidlingen af mødet og invitation blev der opfordret til at indtænke 

rådets medlemmers kontakt til erhvervslivet.  

 

5. Opsamling på besøget fra Næstved Erhverv 

På mødet den 13. marts 2024 præsenterede Rasmus Holst-Sørensen, 

direktør, Næstved Erhverv deres indsats for erhvervsudviklingen, tilbud 

til erhverv, det lokale samarbejde og organiseringen af Næstved 

Erhverv. Næstved Erhverv har understøttet en positiv erhvervsudvikling 

i Næstved og flyttet kommunen 61 pladser op på DIs liste over 

erhvervsvenlighed. Man har fokus på tre spor: grøn omstilling, 

tiltrækning og service til virksomheder og investorer, uddannelse og 

arbejdskraft. 

 

Beslutning 

Rådet drøftede inspirationen fra Næstved Erhverv.  

Det blev noteret, at Næstved arbejder med tiltrækning af virksomheder 

og udvidelse af erhvervsarealet.  

Der blev opfordret til, at rådet tager en gennemgang af DIs 

erhvervsklimamåling og drøfter, hvor det er relevant at sætte ind.  
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6. Orientering fra formanden  

Beslutning 

Orienteringen blev taget til efterretning. 

 

7. Orientering fra Borgmesteren 

Beslutning 

Orienteringen blev taget til efterretning. 

 

8. Orientering fra udvalgsformændene 

Beslutning 

Orienteringerne blev taget til efterretning. 

 

9. Orientering fra foreningerne 

Beslutning 

Orienteringerne blev taget til efterretning. 

 

10. Eventuelt 

• Der blev givet en opfordring til at skrive sig op på siden: 

fredensbog.dk/erhverv/arrangementer, så man får erhvervsnyheder 

og orientering om arrangementer og erhvervsrettet information. 

 

 


